

West Africa Water Supply, Sanitation and Hygiene Program (USAID WA-WASH)



Vol. 9— Nov. 27, 2013

L'USAID PRESENTE SA STRATEGIE D'INTERVENTION A TROIS MINISTRES DE L'AFRIQUE DE L'OUEST

Le samedi 23 novembre 2013, la délégation de l'USAID au Forum de Haut Niveau sur l'Eau et l'assainissement pour tous en Afrique a eu un entretien avec les ministres en charge de l'eau et de l'assainissement du Burkina Faso et du Niger ainsi que le ministre en charge des collectivités locales du Ghana. Cette rencontre a permis aux trois ministres de s'informer et d'apprécier le travail de l'USAID dans leurs pays.

Au Burkina Faso, au Ghana et au Niger, l'accès des populations à des services d'eau et d'assainissement de qualité est une préoccupation pour l'USAID. Elle vient en appui aux efforts des gouvernements de ces trois pays dans leur quête de solutions adéquates à ce problème.

Animée par le Dr. Boukerrou, la rencontre avec les trois ministres a permis à cette délégation de présenter l'USAID et les actions que mène l'Agence à travers l'exemple du programme USAID WA- WASH qui intervient dans les trois pays.

En plus du secteur de l'eau potable et l'assainissement, les ministres ont pu apprécier la qualité du travail fait par l'USAID WA-WASH dans d'autres secteurs de développement: la sécurité alimentaire, les changements climatiques, la prise en compte du genre, le renforcement des capacités, l'octroi de bourses d'études, etc. Les activités de l'USAID WA-WASH, ont ainsi permis à plus de 32.000 personnes d'accéder à l'eau, à 2.139 autres à un système d'assainissement adéquat, à 30 étudiants de bénéficier de bourses d'études, etc.

Pendant les deux heures d'échanges, les ministres se sont familiarisés avec la stratégie d'intervention de l'USAID dans leurs pays. Cette stratégie vise à développer des solutions adaptées au contexte des communautés. Les ministres ont salué le travail effectué par l'USAID en Afrique de l'Ouest. Ils exhortent l'Agence à toujours poursuivre ses efforts pour le bien-être des populations.

USAID PRESENTS ITS INTERVENTION STRATEGY TO THREE WEST AFRICAN MINISTERS

On Saturday, November 23, 2013, the delegation of USAID to the High-Level Forum on Water and Sanitation met with ministers in charge of water and sanitation in Burkina Faso and Niger and the minister in charge of local governance of Ghana. This meeting allowed the three ministers to learn and appreciate the work done by USAID in their countries.

In Burkina Faso, Ghana and Niger, people's access to quality services in water and sanitation is a concern for USAID. USAID helps the governments of these three countries in their quest to find appropriate solutions to this problem.

Moderated by Dr. Boukerrou, the meeting with the three ministers enabled the delegation to present USAID and actions led by the Agency, through the example of the USAID WA-WASH program which intervenes in the three countries.

In addition to the sector of drinking water and sanitation, Ministers appreciated the quality of work done by USAID WA-WASH in other development sectors: food security, climate change, taking into account of gender, capacity building, provision of scholarships, etc. Thanks to USAID WA-WASH activities, more than 32,000 people have access to water, another 2,139 to adequate sanitation, 30 scholarships are available for students pursuing their Master degree, etc.

During the two hours meeting, ministers got familiar with the USAID intervention strategy in their country. This strategy aims to develop solutions tailored to the community context. Ministers welcomed the work done by USAID West Africa in their communities. They urge the Agency to continue its efforts for the well-being of people.



Dr. Lakhdar Boukerrou and Dr Anne Dix explaining to Burkina Faso Water infrastructure and sanitation minister the USAID intervention strategy in west Africa.



Burkina Faso minister of water infrastructure and Sanitation and Niger minister of water, during their meeting with the USAID delegation.



Family photo of the ministers with members of the USAID delegation.